
FOLLDAL KOMMUNE
Rådmannen

Landbruks- og matdepartementet
Postboks 8007 Dep

0030 OSLO

Vår ref. Lopenr. Arkivkode Saksbehandler
08/78-5 740/08 V52 Brit Kværness

MELDING OM POLITISK VEDTAK - VEDR. FORSLAG TIL
DYREVELFERDSLOVEN - HØRINGSUTTALELSE

Fra møtet i Kommunestyret den 14.02.2008, sak nr.: 7/08.

Det underrettes herved om at det er fattet følgende vedtak:

Deres ref. Dato:
18.02.2008

Folldal kommune støtter opp om høringsuttalelsen som er sendt fra Regionrådet i
Fjellregionen med følgende tillegg til § 23:
Det innarbeides i DV-loven en obligatorisk ordning med dyrevernenemndenes kontroll og
godkjenning av bufe som slippes på beite.

Folldal kommune er en fjellkommune med store beiteressurser i utmarka. 12007 var det 64
sauebruk og 8 geitebruk i kommunen, og omtrent hele arealet i kommunen er brukt til beite. I
fjor var det over 17 000 sau på utmarksbeite her, i tillegg til storfe og geit. Om en regner bare
verdien av det sauen tar opp på utmarksbeite, vil dette utgjøre mellom 4 og 5 millioner
kroner. Utmarksbeitet er derfor svært viktig både som næringsgrunnlag og for bosettinga i
Folldal.

Med utkastet til den nye dyrevelferdsloven er vi bekymra for framtida for beitenæringa i
bygda, og vi er derfor overraska over at et lovutkast som i så stor grad berører kommunen
ikke er sendt oss på høring.

I § 23 står det blant annet at det ikke må foregå fri utmarksbeiting i områder der det er viktig
at store rovdyr far vern.

I § 32 står det at Mattilsynet kan fatte vedtak om beiterestriksjoner for å beskytte husdyr mot
rovvilt.

Når vi vet at vi i Folldal har hatt en tapsprosent på ca. 10 prosent av lam de siste åra, og i
enkeltbesetninger opp i 30-40 prosent, ser vi fort at vi kan bli av dem som både far
beiterestriksjoner og kan bli nekta fri utmarksbeiting. Tapsprosenten her er for mange like
høy som for brukere i ulveområder der det blir trua med bøter i 100 000 kroners klassen
dersom ikke sauene blir sanka inn omgående. Fram til nå er det jerven som har tatt mest sau
her, men med en bjørnestamme som skal mangedobles og en ulvestamme som heller ikke har
nådd bestandsmålet, må vi regne med større skader fra disse rovdyra i åra som kommer.
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Når Mattilsynet her får rett til å nekte utmarksbeiting men ingen rett til å kreve uttak av
rovdyr p.g.a. dyrelidelser, vil dette fort bli slutten på utmarksbeitenæringa i hele Hedmark.

Vi vil  samtidig få minne om at store deler av arealet i Folldal er verna, og at mye av dette
forutsetter beitebruk.  I forvaltningsplana til Knutshø landskapsvernområde som dekker mye
av de beste utmarksbeitene i Folldal står det blant annet:

"En hovedutfordring blir å  opprettholde beitebruken og hindre gjengroing av setervoller og
beitelandskap. "

Med den nye dyrevelferdsloven kan Mattilsynet effektivt sette en stopper for hele beitinga i
områdene rundt Folldal uten at Stortinget kan gripe inn. Vern av kulturlandskapet vil fort bli
meningsløs, dersom ikke denne loven forandres.
Klageadgang:

Med hilsen

Brit Kværness Ellen N. Brenden
Rådmann kontorfagarbeider

Kopi:
Faglaga i Folldal
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Sak 7/08
VEDR. FORSLAG TIL REVISJON AV DYREVELFERDSLOVEN
HØRINGSUTTALELSE

Arkiv:  V52 Saksbehandler:
Arkivsaksnr.: 08/78 Brit Kværness

Behandling av saken:
Saksnr.  Utvalg Møtedato
7/08 Kommunestyret 14.02.2008

Vedlegg:
Regionrådet for Fjellregionen: Høringsuttalelse til forslag om dyrevelferdslov (ettersendes)

Melding om vedtak sendes til:
Faglaga i Folldal

Andre dokumenter i saken:
07.01.2008 VEDR. FORSLAG TIL REVISJON AV DYREVELFERDSLOVEN
24.01.2008 VEDR. FORSLAG TIL REVISJON AV DYREVELFERDSLOVEN

Saksopplysninger:
Forslag til lov om dyrevelferd er nå ute på høring. Formålet med loven er å fremme god
dyrevelferd og respekt for dyr.

Folldal kommune er, i likhet med andre folkevalget organer, ikke høringsinstans for
lovforslaget. Regionrådet for Fjellregionen vurderte allerede i november 2007 at enkelte
bestemmelser i forslaget til ny lov kan ha store konsekvenser for et området som vårt. Ut fra
dette ble det besluttet at regionrådet skulle sende en felles høringsuttalelse.

Rådmannens saksvurdering:
Forslaget til ny lov er ment å gi dyr et enda sterkere rettsvern enn dagens dyrevernlov,
samtidig som den presiserer dyreeiers ansvar for egne dyrs velferd. Lovforslaget er
omfattende, og innebærer en utvidelse av intensjonen og anvendelsesområdet sammenlignet
med gjeldene lov av 20.12.1974 nr 73 om dyrevern.

Forslaget kan, slik det er utformet, i ulik grad få innvirkning på næringsbasert husdyrhold.
Særlig aktuelt i vår region er spørsmål knyttet til beiterett og utnytting av utmarksressursen.
Etter at mandatet ble gitt til utvalget som har utarbeidet lovforslaget som nå er på høring, har
Høyesterett i en dom uttalt seg om beiterett i favør av grunneierne. Også i lys av dette er det
viktige for mange næringsdrivende i Folldal at noen svakheter i lovforslaget blir synliggjort
gjennom innspill i høringsrunden..

Folldal kommune er, som nevnt, ikke høringsinstans. Det er over 400 kommuner i Norge, og
for at innspillene skal bli hørt og ha en viss gjennomslagskraft har regionrådet foreslått en
felles uttalelse fra alle kommunene i Fjellregionen (Alvdal, Tynset, Rendalen, Tolga, Os,
Røros og Folldal). For å følge opp dette mener rådmannen at det er mest riktig å legge frem
regionrådets uttalelse til grunn for saksbehandlingen også lokalt.
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Rådmannens innstilling:
Rådmannen anmoder kommunest et om å fatte føl ende vedtak:
Folldal kommune støtter opp om høringsuttalelsen som er sendt fra Regionrådet i
Fjellregionen.

Behandling i Kommunestyret 14.02.2008:
Senterpartigruppa v/Eirik Sletten fremmet følgende tilleggsnotat:

Folldal kommune er en fjellkommune med store beiteressurser i utmarka. 12007 var det 64
sauebruk og 8 geitebruk i kommunen, og omtrent hele arealet i kommunen er brukt til beite. I
fjor var det over 17 000 sau på utmarksbeite her, i tillegg til storfe og geit. Om en regner bare
verdien av det sauen tar opp på utmarksbeite, vil dette utgjøre mellom 4 og 5 millioner kroner.
Utmarksbeitet er derfor svært viktig både som næringsgrunnlag og for bosettinga i Folldal.

Med utkastet til den nye dyrevelferdsloven er vi bekymra for framtida for beitenæringa i
bygda, og vi er derfor overraska over at et lovutkast som i så stor grad berører kommunen ikke
er sendt oss på høring.

I § 23 står det blant annet at det ikke må foregå fri utmarksbeiting i områder der det er viktig
at store rovdyr får vern.

I § 32 står det at Mattilsynet kan fatte vedtak om beiterestriksjoner for å beskytte husdyr mot
rovvilt.

Når vi vet at vi i Folldal har hatt en tapsprosent på ca. 10 prosent av lam de siste åra, og i
enkeltbesetninger opp i 30-40 prosent, ser vi fort at vi kan bli av dem som både får
beiterestriksjoner og kan bli nekta fri utmarksbeiting. Tapsprosenten her er for mange like høy
som for brukere i ulveområder der det blir trua med bøter i 100 000 kroners klassen dersom
ikke sauene blir sanka inn omgående. Fram til nå er det jerven som har tatt mest sau her, men
med en bjørnestamme som skal mangedobles og en ulvestamme som heller ikke har nådd
bestandsmålet, må vi regne med større skader fra disse rovdyra i åra som kommer.

Når Mattilsynet her får rett til å nekte utmarksbeiting men ingen rett til å kreve uttak av rovdyr
p.g.a. dyrelidelser, vil dette fort bli slutten på utmarksbeitenæringa i hele Hedmark.

Vi vil samtidig få minne om at store deler av arealet i Folldal er verna, og at mye av dette
forutsetter beitebruk. I forvaltningsplana til Knutshø landskapsvernområde som dekker mye
av de beste utmarksbeitene i Folldal står det blant annet:

"En hovedutfordring blir å opprettholde beitebruken og hindre gjengroing av setervoller og
beitelandskap. "

Med den nye dyrevelferdsloven kan Mattilsynet effektivt sette en stopper for hele beitinga i
områdene rundt Folldal uten at Stortinget kan gripe inn. Vern av kulturlandskapet vil fort bli
meningsløs, dersom ikke denne loven forandres.
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Folldal kommune slutter seg for øvrig til uttalelsen fra Regionrådet for Fjellregionen der loven
er gitt grundigere gjennomgang.

Ståle Støen (SV) fremmet følgende tilleggsforslag til Regionrådets uttalelse til § 23:

Det innarbeides i DV-loven en obligatorisk ordning med dyrevernenemndenes kontroll og
godkjenning av bufe som slippes på beite.

Avstemming:
Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt.
Senterpartigruppas tilleggsnotat (unntatt siste setning) ble enstemmig vedtatt.
Ståle Støens tilleggsforslag til § 23 i loven ble enstemmig vedtatt.

Vedtak i Kommunestyret 14.02.2008:
Folldal kommune støtter opp om høringsuttalelsen som er sendt fra Regionrådet i
Fjellregionen med følgende tillegg til § 23:
Det innarbeides i DV-loven en obligatorisk ordning med dyrevemenemndenes kontroll og
godkjenning av bufe som slippes på beite.

Folldal kommune er en fjellkommune med store beiteressurser i utmarka. 12007 var det 64
sauebruk og 8 geitebruk i kommunen, og omtrent hele arealet i kommunen er brukt til beite. I
fjor var det over 17 000 sau på utmarksbeite her, i tillegg til storfe og geit. Om en regner bare
verdien av det sauen tar opp på utmarksbeite, vil dette utgjøre mellom 4 og 5 millioner kroner.
Utmarksbeitet er derfor svært viktig både som næringsgrunnlag og for bosettinga i Folldal.

Med utkastet til den nye dyrevelferdsloven er vi bekymra for framtida for beitenæringa i
bygda, og vi er derfor overraska over at et lovutkast som i så stor grad berører kommunen ikke
er sendt oss på høring.

I § 23 står det blant annet at det ikke må foregå fri utmarksbeiting i områder der det er viktig
at store rovdyr far vern.

I § 32 står det at Mattilsynet kan fatte vedtak om beiterestriksjoner for å beskytte husdyr mot
rovvilt.

Når vi vet at vi i Folldal har hatt en tapsprosent på ca. 10 prosent av lam de siste åra, og i
enkeltbesetninger opp i 30-40 prosent, ser vi fort at vi kan bli av dem som både får
beiterestriksjoner og kan bli nekta fri utmarksbeiting. Tapsprosenten her er for mange like høy
som for brukere i ulveområder der det blir trua med bøter i 100 000 kroners klassen dersom
ikke sauene blir sanka inn omgående. Fram til nå er det jerven som har tatt mest sau her, men
med en bjørnestamme som skal mangedobles og en ulvestamme som heller ikke har nådd
bestandsmålet, må vi regne med større skader fra disse rovdyra i åra som kommer.

Når Mattilsynet her far rett til å nekte utmarksbeiting men ingen rett til å kreve uttak av rovdyr
p.g.a. dyrelidelser, vil dette fort bli slutten på utmarksbeitenæringa i hele Hedmark.
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Vi vil samtidig få minne om at store deler av arealet i Folldal er verna, og at mye av dette
forutsetter beitebruk. I forvaltningsplana til Knutshø landskapsvernområde som dekker mye
av de beste utmarksbeitene i Folldal står det blant annet:

"En hovedutfordring blir å opprettholde beitebruker og hindre gjengroing av setervoller og
beitelandskap. "

Med den nye dyrevelferdsloven kan Mattilsynet effektivt sette en stopper for hele beitinga i
områdene rundt Folldal uten at Stortinget kan gripe inn. Vern av kulturlandskapet vil fort bli
meningsløs, dersom ikke denne loven forandres.

Rett utskrift bekreftes
Folldal kommune,  18.02.2008

NMV t , 3

Ellen N .  Brenden
kontorfagarbeider
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